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Ja, ik wil in de gemeenteraad

Cursus Politiek 
Actief 
De cursus Politiek Actief 
gaat op 22 januari van start. 
Hij bestaat uit vijf wekelijkse 
bijeenkomsten in het stadhuis. 
Er kunnen twee groepen van 
maximaal 30 mensen meedoen. 
Bij veel aanmeldingen wordt 
geloot. De cursus besteedt 
aandacht aan de lokale politiek, 
het raadswerk en praktische 
zaken zoals presenteren 
en debat teren. Ook zijn er 
ontmoetingen met de Delftse 
raadsleden. Aanmelden 
kan tot 15 december via 
gri�  e@delft.nl. Kijk voor 
meer informatie op 
jaikwildelft.nl. 

Delft zoekt kandidaat-raadsleden
Voor de vijfde keer kunnen Delftenaren zich aanmelden voor de cursus Politiek Actief. 
Dit is onderdeel van de campagne Ja, ik wil in de gemeenteraad, die Delftenaren enthousiast 
moet maken voor het raadslidmaatschap. Machteld Neubauer is sinds maart 2022 namens 
het CDA lid van de commissie Sociaal Domein en Wonen. Ze legt uit waarom ze de keuze 
maakte om politiek actief  te worden in Delft.

ja ikwil delft .nl

Machteld Neubauer 

‘Nooit gedacht dat ik dit ooit zou gaan doen’
Machteld Neubauer neemt in 2021 een dapper 
besluit. Ze wil de Delftse politiek in. Een jaar eerder 
– Nederland zit dan massaal thuis vanwege de corona-
crisis – neemt ze al voorzichtig een eerste stap. Ze klapt 
regelmatig de laptop open om online de commissie- en 
gemeenteraadsvergaderingen te volgen. “Ik was met 
pensioen en vanwege de coronacrisis mocht er maar 
heel weinig. Plotseling zat ik veel thuis en had ik eigenlijk 
zeeën van tijd over. En dat was best lastig voor iemand 
die erg houdt van theater, reizen, uit eten gaan of  met 
vrienden en vriendinnen een drankje doen.”

Zelf iets doen
Het online volgen van de Delftse 
politiek is niet haar eerste kennis-
making met de Delftse politiek. 
“Ik heb al jaren een grote passie: 
radio maken bij Omroep Delft. 
Ik was mede-presentator van het 
nieuwsprogramma Delft Centraal 
en had regelmatig lokale politici 
voor de microfoon waarin ik ze 
honderduit vroeg over de politieke 
ontwikkelingen in de stad. En dan 
hoorde ik dingen waarvan ik dacht: 
dat kan toch anders. Of  makkelij-
ker? Dat moet toch beter kunnen? 
Toen dacht ik: blijf  ik kritische 
vragen stellen of  ga ik er zelf iets 
aan doen?”

Mening
“Ik ben altijd geïnteresseerd 
geweest in de politiek. Ik kan 

mij nog herinneren dat ik op 
de middelbare school – het zal 
ergens begin jaren zeventig zijn 
geweest - met een groep meiden 
had besloten dat we lid zouden 
worden van de KVP, de Katholieke 
Volkspartij. Die partij ging later, 
samen met de ARP en het CHU, 
op in een nieuwe partij: het CDA. 
Ik ben dus al heel lang lid van deze 
partij en volg ook de landelijke 
politiek. En wat er ook aan 
onderwerpen voorbijkomt: 
ik heb overal een mening over.”

Enthousiast
Ze houdt haar leven lang interesse 
in de politiek en met name in de 
lokale variant. Maar in de praktijk 
komt het er nog niet van. “Ik heb 
heel mijn leven hard gewerkt. Dat 
begon als tiener bij boekhandel 
Kempers aan de Voorstraat. Later 
volgde ik een secretaresseopleiding 
bij het wereldberoemde instituut 
Schoevers in Den Haag. Ik was 
hoofd van het afsprakenbureau bij 
het Reiner de Graaf  Gasthuis, later 
ben ik bij verzekeringsmaatschappij 
AEGON gaan werken, tot aan 
mijn pensioen. Toen ik niet meer 
hoefde te werken, vond ik de tijd 
om niet alleen maar lid te zijn van 
het CDA, maar ook echt actief  te 
worden. Ik heb de stoute schoenen 
aangetrokken en een gesprek gehad 
met Rob van Woudenberg, destijds 
fractievoorzitter van het CDA in 
Delft. Hij had een goed verhaal en ik 
werd steeds enthousiaster. Daarom 
heb ik mij in het najaar van 2021 
aangemeld voor de cursus ‘Politiek 
Actief ’ van de gemeente.”    

Contact met raadsleden
De cursus wordt een eye-opener. 
Ze krijgt les in staatsinrichting en 
ontdekt opnieuw hoe bestuurlijk 
Nederland in elkaar zit. Eerste 

en Tweede Kamer, provincie, 
gemeente, burgemeester en 
wethouders. Alles komt voorbij. 
“Ik wist wel hoe het werkte door 
mijn werk bij de radio, maar toch 
komen er altijd dingen voorbij 
waarvan je denkt: heb ik vroeger 
niet opgelet op school of  zo? Het 
was voor mij dan ook een echte 
opfriscursus. Daarnaast vond ik het 
contact met de gemeenteraadsleden 
erg leuk. Ze vertellen je van alles 
over hun werk als raadslid, wat er 
allemaal bij komt kijken en vooral: 
hoeveel tijd je eraan kwijt bent. 
De cursus geeft je ook inzichten in 
de verschillende politieke partijen, 
zodat je kunt ontdekken wat bij je 
past. De keuze voor een politieke 
partij had ik toen al gemaakt 
uiteraard, nog voordat de cursus 
begon.”

Meepraten en denken 
In het najaar van 2021 komt ze op de 
verkiezingslijst van de partij. Immers 
in maart 2022, een half  jaar later, 
zijn er gemeenteraadsverkiezingen. 
Het CDA haalt bij die verkiezingen 
twee zetels. En dat is voor haar 
niet genoeg voor een plek in de 
gemeenteraad. “Maar ik kon wel 
commissielid worden; het werd 
de Commissie Sociaal Domein en 

Wonen. Daar zit ik nu in, samen 
met fractievoorzitter Frank Visser. 
Ik doe het nu ruim twee-en-halfjaar 
en ik kan nu al zeggen: wat een 
ervaring is dat. Nu praat en denk 
ik mee over de koers die we met 
Delft willen varen. Die mening die ik 
altijd al had, laat ik nu horen. En dat 
terwijl ik eigenlijk nooit had gedacht 
dat ik dit raadswerk echt zou gaan 
doen.”

Kennis overdragen
Ondanks haar enthousiasme laat ze 
weten dat het bij deze raadsperiode 
blijft. Niet omdat ze het niet leuk 
vindt, maar omdat ze in 2026 ruimte 
wil geven aan jong politiek talent in 
de partij. “Ik blijf  actief  bij het 
CDA, maar dan op de achtergrond. 
Mijn kennis draag ik dan met alle 
liefde over op de nieuwe generatie 
Delftse politici. Ik raad het daarom 
iedere Delftenaar aan om in ieder 
geval via deze cursus te ontdekken 
of  de politiek iets voor je is. Samen 
met hen werk ik dan graag mee 
aan Delft. Een compacte stad waar 
we met elkaar in gesprek moeten 
blijven om er een mooie, leefbare 
stad van te maken. Een stad waar 
iedereen zich prettig voelt om er 
te mogen wonen en werken. Dat 
is mijn ideaal.”
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